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Abstract (en)
The invention relates to a metal heat-exchanger tube (1) having integral fins (2 or 3), running round on the outside and inside in the shape of a
helix, for cooling viscous fluids (4), in particular oil in servo circuits of vehicles, the fluid (4) to be cooled flowing through the tube (1) and the outside
thereof being cooled by air (5). A discontinuous rise in heat removal is achieved according to the invention by the following features: a.) the ratio of
the external heat transfer area Aa of the tube (1)/internal heat transfer area Ai of the tube (1) is: <IMAGE> b.) the relationship: <IMAGE> holds for
the clear internal diameter di of the tube (1), with internal diameter di (mm), volumetric <IMAGE> of the fluid (4) (m<3>/h), kinematic viscosity nu
(mm<2>/s). <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein metallisches Wärmeaustauscherrohr (1) mit auf der Außen- und Innenseite schraubenlinienförmig umlaufenden, integralen
Rippen (2 bzw. 3) zur Kühlung von zähen Fluiden (4), insbesondere von Öl in Servokreisläufen von Fahrzeugen, wobei das zu kühlende Fluid (4)
durch das Rohr (1) strömt und dessen Außenseite von Luft (5) gekühlt ist. Ein sprunghafter Anstieg der Wärmeabfuhr wird erfindungsgemäß durch
folgende Merkmale erreicht: a.) das Verhältnis der äußeren Wärmeübertragungsfläche Aa des Rohres (1) / inneren Wärmeübertragungsfläche Ai
des Rohres (1) beträgt: Aa/Ai; >= 4,3; b.) für den lichten Innendurchmesser d; des Rohres (1) gilt die Beziehung: <IMAGE> mit Innendurchmesser di
(mm), Volumenstrom V˙ des Fluids (4) (m³/h), kinematische Viskosität ν (mm²/s). <IMAGE>
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